
SlanavsRa organiszacifa JUU 
iz društev 

Vabila 
= JUU — SRESKO UČITELJSKO DRU

ŠTVO RADOVLJICA bo zborovalo v soboto, 
19. novembra 1938., ob 9. uri v šoli v Radov
ljici. Dnevni red: 1. Angela Vodetova, refe
rat: Naloge današnje žene s posebnim ozirom 
na učiteljico. 2. Dopisi. 3. Poročilo o izredni 
glavni skupščini. 4. Blagajniško poročilo. 5. 
Predlogi. Pred zborovanjem ob 8. uri je od
borova seja. — K polnoštevilni udeležbi vabi 

= JUU — SRESKO DRUŠTVO ŠKOFJA 
LOKA sporoča svojemu članstvu, da bo za
radi uradne konference v novembru učitelj
sko zborovanje v prvi polovici meseca decem
bra. — V vseh administrativnih zadevah se 
obračajte odslej na šolskega upravitelja v 
Selcih, tov. Jožeta Zupančiča! — Zaostanki 
na članarini so znatni! Zamudniki, pohitite! 
Sresko društvo mora izpolnjevati svoje dolž
nosti do Ljubljane redno in za vse organizi
rano članstvo! Ne delajte težkoč tamkaj, kjer 
jih ne bi bilo treba. — Nekatera šolska upra
viteljstva še niso nakazala naročnine za po
slano knjigo Emil Adamič! Prosimo vljudno, 
pošljite nam onih din 6,—! — Opozorite v 
okraj na novo došle tovariše in tovarišice na 
sresko društvo JUU. Čim več nas bo, tem 
krepkejša enota. Tovariški pozdrav! 

= JUU — SRESKO DRUŠTVO SLOV. 
BISTRICA se udeleži skupnega učiteljskega 
zborovanja z ostalimi obmejnimi učiteljskimi 
društvi dne 19. novembra v Mariboru ob pri
liki proslave 201etnice našega jugoslov. šol
stva. Zborovanje se vrši ob 10,30 v Unionski 
dvorani s primernim zgodovinskim predava
njem o naši državi in razvoju našega šolstva 
v dvajsetih letih. — Občni zbor društva se 
vrši pozneje. — Vsi na našo domoljubno in 
stanovsko manifestacijo. Predsednik. 

Blagajničarka Blečič je poročala o stanju 
blagajne. 

Poročilo knjižničarja Pajtlerja: Knjižnica 
obsega skupno 218 knjig, od katerih je 48 pe
dagoških, 48 metodičnih, 34 filoz.socialnih, 13 
zemljepisnih, 10 zgodovinskih, 9 prirodoslov
nih, 2 gospodarski, 10 literarnih in 14 lepo
slovnih del. 

Nato je sledila izvolitev častnega razsodi
šča in knjižničnega odbora. 

Tov. Krasna je na kratko podal smernice 
dela učiteljstva v obmejnih krajih in prosil 
tovariše, da mu pri zbiranju prepotrebnega 
materiala pomagajo. 

Kramberger Jožko, 
tajnik. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO V LO
GATCU je zborovalo 22. oktobra t. 1. na 
Rakeku. 

Navzočih 54 članov, t. j . 55 %. 
Po uvodnih formalnostih, pozdravi pred

sednik sreskega starešino, g. Malešiča, g. sre
skega šolskega nadzornika Mikuša Mateja, 
zlasti pa velja njegov pozdrav novim tovari
šem(icam) ter bivšemu nadzorniku tov. Štrav
su, kateremu se je obenem zahvalil za očetov
sko skrb in vse delo, katero je izvrševal v 
prid učiteljstva in naše obmejne šole. 

Tov. Dolgan je v globoko zasnovanem 
predavanju analiziral vse tajnosti v izvajanju 
kompleksnega pouka. Učiteljstvo mu je bilo 
hvaležno za temeljito obrazložitev tega pere
čega vprašanja in ga je nagradilo s splošno 
pohvalo in aplavzom. 

Po poročilu tov. tajnika in blagajnika sta 
podala tov. Šuštaršič in tov. Doljak poročili 
o banovinski in državni skupščini. Obe poro
čili sta bili temeljiti in sta navzočim prikazali 
delo naše sekcije in glavnega odbora, na drugi 
strani pa težkoče, s katerimi se morajo boriti 
naši voditelji v Beogradu za dosego najprimi
tivnejših pravic v prid celokupnemu učitelj
skemu stanu in pokretu. 

Sklepi: Vse šole se udeleže akcije o po
moči otrokom v obmejnih krajih. Nabrani 
darovi naj se pošljejo šol. upr. v Dol. Logatec 
in na Rakek. 

Soglasno se sprejme resolucija in njeno 
utemeljevanje, ki se nanaša na zvišanje naših 
prejemkov. 

Učiteljstvu se priporoča, da začne v smi
slu akcije »Učiteljskega pokreta« v tekočem 
šolskem letu proučevati našo vas. 

Poslednja dva predloga je stavil tovariš 
Sušnik. 

Vsi predlogi so bili SDreieti soglasno! 

Poročila 
+ JUU — SRESKO DRUŠTVO V MUR

SKI SOBOTI je imelo svoj redni letni občni 
zbor 22. oktobra 1938. v Murski Soboti. 

Udeležba je bila 79%' (92 članovic). 
Ob otvoritvi občnega zbora je tov. pred

sednik pozval tovariše ice na složno delo v 
organizaciji. Zelo lepo je karakteriziral v svo
jih 10 točkah škodljivce učiteljskega stanu. 
Za svoja izvajanja je žel veliko odobravanje. 

Sledilo je poročilo delegata banovinske 
skupščine. K poročilu se je razvila živahna 
debata, posebno živo je bilo pri vprašanju 
učitelj, ocene sposoben — nesposoben. Član
stvo je izrazilo željo, da se borba za dosego 
predlagane ocene nadaljuje. 

Z ozirom na nevarne tuje gospodarske 
interese, ki v obmejnem ozemlju Slovenije 
odtujujejo našo mladino, poziva obmejno 
učiteljstvo vso slovensko javnost brez raz
like političnega nazora, da nastopa v življenj
skih vprašanjih našega naroda v skupni fronti. 

Tov. Antauer nam je kot delegat glavne 
skupščine podal situacijo in vzroke, zakaj ni 
mogla skupščina dokončati svoje delo. Član
stvo obsoja neparlamentarno obnašanje opo
zicije, ki delo organizacije ruši, in odločno 
zahteva, da se odstrani iz stanovske organi
zacije političen vpliv. Zelo živa in stvarna je 
bila debata tovarišic radi celibata. Tovarišice 
prosijo vodstvo organizacije, da podvoji bor
bo za odpravo celibata, ki jemlje učiteljici 
svobodo izbire življenjskega druga in ji daje 
pečat manjvrednega bitja. 

Tajnik Kramberger poda poročilo o delo
vanju društva. 

Notranje društveno življenje je bilo pre
cej razgibano, delo v organizaciji se je poži
velo. Odbor se vsem zahvaljuje za zaupanje 
in oporo! 

Evgen Antauer, 
predsednik. 

Hrastnik Rado, 
t. č. tajnik 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO ORMOŽ 
je zborovalo v soboto, 22. oktobra, ob 9. uri v 
ljudski šoli v Ormožu. 

Od vpisanih 68 članov — navzočih 46. 
Tov. predsednik apelira v uvodnem go

voru na stanovsko in člansko zavednost član
stva, z motivacijo, da dober član je tisti, ki 
lahko prenese vsako, tudi denarno žrtev v 
korist društva. Poroča o izstopivših članih, 
med katerimi so tudi taki, ki so svoj čas pre
jeli od društva denarno podporo. Pozdravi 
vse navzoče, posebno pa novopristopivše čla
nice in člane. 

Po obravnavi dospelih dopisov sledi pre
davanje tov. Belšaka Ljudevita »Ob 201etnici 
Jugoslavije« in s tem v zvezi predavanje »Oj 
Doberdob.. .!« Povede nas v mislih na one 
poljane tam za Sočo, na kršno kraško pla
noto, kjer v vročem soncu pojo škržati in 
kjer kraška burja diha skozi temno brinje. 
Povede nas na pot vseh onih tisočev, ki so 
tam trpeli in krvaveli. V nemih mislih se 
zazremo na hrib Sv. Mihaela in na ona širna 
mrtvaška polja v Sredipolju. Soča, zeleno
modra Soča šumi nekje tam v ravnini — to
povi so onemeli, prazni so rovi, le groza gro
bov govori še svojo povest. 

Za tem sledi poročilo tov. Belšaka Lju
devita o banovinski in glavni skupščini. Slož
nost banovinske je članstvo odobravalo, gra
jalo pa je kvarni vpliv opozicije na glavni 
skupščini. 

Slede razni predlogi, predvsem predlog, 
naj sekcija na glavno skupščino, ki se ima 
vršiti v Zagrebu, pošlje delegacijo članic, ki 
naj čimbolj delajo na tem, da se vprašanje 
ukinitve celibata spravi v povoljni tek. Pred
log iznese tovarišica Hosnarjeva. 

Tov. Belšak predlaga, naj merodajna 
oblastva potrjujejo odloke krajevnih šolskih 
odborov o kaznih za neredne učence, ker v 
nasprotnem primeru se kvari avtoriteta šole. 
Kazni se naj izvajajo točno po zakonu. 

Tov. Pintarič predlaga, naj bi sekcija po
sredovala, da že enkrat nehajo predčasni od
pusti iz šole v neutemeljenih primerih. 
Knafelc Alojzij, tajnik. Lj. Belšak, preds. 

Doljak Valentin, 
t. č. predsednik. 


